
                             Z á p i s  

                                                      z 21.zasedání Zastupitelstva MČ Brno – Líšeň  

                                                                 konaného dne 8.4.2021 

 

1. Zahájení 

Pan starosta zahájil zasedání zastupitelstva.  

Upozornil přítomné, že zasedání je audiovizuálně přenášeno prostřednictvím internetových stránek 

MČ Brno – Líšeň. Tento přenos je zaznamenáván, archivován a následně zveřejňován. Proto všechny 

žádám, aby pokud možno ve svých vystoupeních neuváděli osobní údaje jiných osob podléhající GDPR 

a zákona č. 110 o zpracování osobních údajů. 

Pan starosta představil nového člena zastupitelstva Mgr. Jiřího Svobodu . Mgr. Jiří Svoboda složil slib 

zastupitele . 

 

2. Schválení programu 

Pan starosta navrhl  prohodit bod 9 a 10. Rozpočtové opatření č.04 až 07.2021 před rozpočtové opatření 

č. 8/2021 

Hlasování o schválení programu :  

Přítomno : 22          pro : 22          zdržel se : 0       proti : 0  

 

3. VIII.21/6/2000 Věc : Požadavek Odboru vnitřních věcí MMB o doplnění mapového podkladu trasy  

                                 schváleného názvu ulice Zaoralova s návrhem výběru rezervního názvu ulice pro  

nově vznikající zástavbu (Regulační plán Kostelíček ) 

 

Vyjádření : Jedná se o uzavřený areál, dle ÚPmB vedený v plochách PP plochy pro průmysl, máme za to, 

                  že přidělené 3 názvy ulic v této lokalitě jsou dostačující tj. ul. Trnkova, ul. Úlehlova a ul.  

Zaoralova (areál je vesměs zaplněn výrobními nebo skladovacími halami).  

V návrhu doplňujeme tedy trasu prodloužení ul. Zaoralova, kde již bylo historicky objektům or. č. 11,17, 

19 a 21 přiděleno číslo popisné a orientační. 

V minulosti byl ZMČ Brno -Líšeň předběžně schválen název ulice po významném občanovi Líšně , zemřelém 

panu PhDr. Josefu Trávníčkovi . Název ulice nelze ZMB schválit, dle sdělení předsedy pracovní skupiny 

pro názvosloví města Brna, již ulice Trávníčkova v Brně existuje a kdyby se použilo jméno s příjmením, 

zkracováním názvu by zase vznikla Trávníčková. 

Jako rezervu navrhujeme pojmenování ulice po knězi Josefu Toufarovi (Toufarova)  

V diskusi vystoupili : 

PharmDr. Zendulka : chtěl jsem se zeptat na postup v případě toho rozporu, který je uvedený v důvodové 

                                    zprávě, že zastupitelstvo města Brna nemůže schválit název ulice Josefa Trávníčka 

právě kvůli zkracování, aniž bych chtěl něco rozporovat, spíše naopak, jako tu snahu pojmenování ulice 

v tom navrženém názvu radou městské části ,tak mě zajímá, jestli to opravdu není v rozporu a jaký bude 

další postup tzn. my budeme trvat na našem stanovisku a co na to zastupitelstvo města Brna, respektive 

ta pracovní skupina pro pojmenování ulic bude proti a co dál ?  

p. starosta : před pěti lety to projednalo zastupitelstvo městské části , které v podstatě požadovalo ,aby  

                    ta ulice se jmenovala Josefa Trávníčka předpokládám, že zastupitelstvo města Brna rozhodne 

podle svého nejlepšího uvážení.  

MUDr. Drbal . nebylo by moudré , kdyby pro případ, že by to přece město neschválilo, to na čem trváme, 

                       tak abychom měli tu alternativu, která je tam uvedena tzn. název ulice Toufarova. 

 

               p. starosta : pokud název  bude zamítnutý pak můžeme hledat jiný název. 

 

              Usnesení : ZMČ Brno – Líšeň  souhlasí s navrženou trasou ulice Zooralova, dle přiloženého vyznačení ve 

                                  snímku z katastrální mapy a  

                                 trvá na pojmenování ulice po významném líšeňském občanovi PhDr. Josefu Trávníčkovi, s názvem 

                                Josefa Trávníčka s trasou dle vyznačení ve schváleném Regulačním plánu Kostelíček 

               Přítomno : 22          pro : 21            zdržel se : 1         proti : 0  



 

4. VIII.21/7/2600 Věc : Návrh změn a doplňků Statutu města Brna  

Vyjádření : obdrželi jsem návrh změn a doplňků Statutu města Brna se žádostí o stanovisko městské části. 

                    Návrh byl zpracován na základě podnětů jednotlivých útvarů MMB a Městské policie. Následně 

byl návrh změn doplněn ještě o návrh změn požadovaných Sněmem starostů. 

ÚMČ nemá k navrhovaným změnám připomínky.  

V diskusi vystoupili :  

Mgr. Sadílek : chtěl jsem se zeptat k té části v důvodové zprávě od města, v části životní prostředí se tady 

                       píše, že městská část bude vykonávat agendu spojenou s odstraňováním odstaveného vozidla 

a k tomu odbor životního prostředí  navrhuje přidat řízení o přestupcích v rámci odstavení vozidla, tak jsem 

se chtěl zeptat , jak je to vlastně nyní máme tu agendu odstraňování vozidel, protože jak vím, tak je to  

poměrně komplikovaná věc.  

p. starosta : v průběhu loňského roku byl přijat zákon, který toto umožňuje a teď se to dostává do 

kompetencí městských částí , aby tyto záležitosti vyřizovaly je tady snaha to zefektivnit.  

Paní tajemnice : podle mých informací to už městská část vykonává částečně není to doladěný 

s magistrátem. 

Mgr. Svoboda : měl jsem zkušenost s odstraňováním několika vraků tady v Líšni a vzhledem k tomu,jak 

                           komplikovaný ten způsob a proces byl vlastně před přijetím novely zákona o pozemních 

komunikacích tak, se to přesouvá kompletně na městskou část by asi vyžadovalo důslednější přípravu  

bylo by možné zveřejnit postup, jakým se to dělá, protože těch vraků v Líšni je spousta, bylo by dobré 

aby byl nějaký konkrétní návod, jakým se to občané mohou domoci. 

p. starosta : paní tajemnice zašle konkrétní návod všem zastupitelům  

 

Usnesení : ZMČ Brno -Líšeň doporučuje Zastupitelstvu města Brna schválit navrhované změny Statutu 

                  města Brna  včetně jejich doplnění (dle přílohy )  

přítomno : 22         pro : 22         zdržel se : 0       proti: 0  

 

5. VIII.21/8/2500 Věc : Dotace organizacím z rozpočtu MČ Brno -Líšeň na rok 2021 

Vyjádření : ZMČ Brno – Líšeň schválilo v rozpočtu na rok 2021 části ve výši 2 200 000 Kč, která je určena 

                    na pokrytí výdajů v souvislosti s poskytnutím dotací typu A. Tato částka je ve schváleném 

rozpočtu na rok 2021 rozdělena pro rozhodování o dotacích jednotlivým komisím.  

V lednu komise projednaly jednotlivé žádost. 

Na základě návrhu byl vypracován návrh smlouvy o poskytnutí finanční dotace . 

 

V diskusi vystoupili : 

p. Hakl : 1.dubna jsme obdrželi od paní Urbánková dopis s tím, že konstatuje , že vlastně tu dotaci tu  

                 dotaci o kterou žádala nebude potřebovat neboť koncert nebude vůbec pořádat. My jsme 

tedy připravili změnu ,že tu dotaci navrhujeme nepřidělit ty peníz zůstanou v rezervě, proto je tu  

změna přílohy . 

RNDr. Borecký : změna čl. III. Bod 3.3. ve smlouvě navrhuji doplnit nebo pověřený členem zastupitelstva 

                             Městské části  

Mgr. Dryšl (právník úřadu) nemám s tímto problém doplním do smlouvy 

 

PharmDr. Zendulka : nahlásil střet zájmu  k tomuto bodu , a to ve vztahu ke spolku Líšeň sobě, Rodinnému 

                                  Centru Pastelka, spolku do tance s radostí  

Pí. Dražanová – nahlásila střet zájmu  v rámci Líšeň sobě a současně se vyjádřila k přidělení dotací 

                            Navrhla snížit částku spolku Wellness 2000 o 10 000,- Kč z důvodu ,že se jedná spíše 

o komerční záležitost, která nemá ani souvislost s Líšní , vybírá se startovné, vstupné, je akce sponzorována. 

O tuto částku navýšit dotaci  Sokol Líšně na údržbu areálu. 

 

Mgr. Sadílek : nahlásil střet zájmu jsem členem spolku Líšeň sobě .  

                         Dotaz : přijde mi , že dotace projednáváme poměrně pozdě , žadatelé vlastně neví kolik 

dostanou finančních prostředků  nebylo by možné příště projednávat dříve ?  



                           druhá otázka když jsem tady projednávali přidělení bytu SK Líšeň ,tak jsem mluvili o tom, 

                           že vlastně tímhle způsobem můžeme ušetřit na dotaci  nebo snížit tuto dotaci, chci se  

                        zeptat jestli se tak stalo ? 

Mgr. Stejskalová : nahlásila střet zájmu jsem statutární zástupce rodinného centra Pastelka 

Ing .Belcredi  Knauer : nahlásil střet zájmu člen spolku Zlámanky 

Ing .arch. Kremitovská : reakce na dotazy pana Sadílka   

                                          Co se týká dotací , které přidělovala sportovní komise byly plně v kompetenci 

Komise, komise projednávala, komise je odsouhlasila my jsem do těchto částek nezasahovali. Dotace 

kterou SK Líšeň byl přidělena se týkala zejména práce s dětmi. Komise sportovní schválila tyto částky. 

 

Ing. Svobodová : nahlásila střet zájmu  - členka souboru Stará Líšeň  

 

Hlasování o návrhu paní Dražanové :  

Snížení částky Wellness 2000 o 10 000,- Kč  

Navýšení částky Sokol Líšně o 10 000,- Kč 

Přítomno : 22         pro : 11            zdržel se : 9       proti : 2  

Tento návrh nebyl přijat  

 

Usnesení : ZMČ souhlasí s poskytnutím dotací typu A z rozpočtu MČ Brno – Líšeň žadatelům ve výši 

                   a na účel dle přílohy č. 2 

                  ZMČ schvaluje smlouvy o poskytnutí finanční dotace z rozpočtu MČ Brno -Líšeň ve znění  

                 vzoru smlouvy dle přílohy č. 1 pro příjemce dotací na účel a v částce dle přílohy č. 2 

                 pověřuje p. starostu podpisem těchto smluv 

přítomno : 22         pro : 22         zdržel se : 0        proti : 0  

 

6. VIII.21/10/2500 Věc : Rozpočtová opatření č. 04/2021 až č. 07/2021 

Vyjádření :  

RO č. 04/2021 zahrnuje na příjmové straně rozpočtu neinvestiční transfer města Brna ve výši 150 tis.Kč 

                         na realizaci projektu : Výsadba izolační zeleně Žarošická, Jedovnická, Novolíšeňská . 

RO č. 05/2021 zahrnuje na výdajové straně rozpočtu následující úpravy :  

Navýšení neinvestičního příspěvku pro MŠ Synkova o 344 tis. Kč v souvislosti s realizací projektu Revitalizace 

Přírodní zahrady při MŠ Synkova. Navýšení příspěvku je nutné z důvodu, že celá akce musí být 

předfinancována. 

RO č. 06/2021 došlo na výdajové straně rozpočtu k následujícím úpravám : 

Zapojení finančních prostředků na dotaci typu B paní Urbánkové.  

Navýšení neinvestičního příspěvku pro KCL z důvodu potřeby dovybavit tuto organizaci technickým 

vybavením.  

Navýšení položky za provoz Mobilní rozhlas 

RO č. 7/2021 došlo k navýšení položky o 1 000 000 z důvodu zapojení zálohových příjmů na energie  

od nájemců na poliklinice Horníkova.  

Na výdajové straně rozpočtu navýšení o 20 000,- Kč neinvestiční příspěvek pro MŠ Michalova z důvodu 

nutnosti uhradit část oprávněných nákladů zvýšení elektrické energie v souvislosti s plánovanou přístavbou 

mateřské školy. 

Přesunutí finančních prostředků z § 2212 položka 5169 ve výši 670 000,- na investiční akci Dělňák zahrada 

- revitalizace  z důvodu schválených víceprací . 

 

               Mudr. Drbal : upozornil bych na rozpočtové opatření č. 7 požádal bych , jestli by podle zápisu z finančního 

                                     výboru  mohla rada zvážit ještě překontrolování těch souvislostí, které jsou tam uvedené, 

               jestli skutečně všechno odpovídalo právnímu řádu a nastavených podmínek a dala potom zprávu finančnímu 

                výboru. 

              p. starosta : prosím tedy Odbor rozpočtu a financí ,aby předložil zprávu  o tomto rozpočtovém opatření zda je  

                                    vše v pořádku na nejbližším zasedání rady tak, aby to mohlo být sděleno finančnímu výboru 

               



              Usnesení : ZMČ Brno – Líšeň bere na vědomí  

                                 Rozpočtové opatření č. 04/2021, kterým se v upraveném rozpočtu zvyšují příjmy a  výdaje 

                                 o 150 tis. Kč dle přílohy 

                                Rozpočtové opatření č. 05/2021, kterým se nemění výše upraveného rozpočtu dle přílohy 

                                 Rozpočtové opatření č. 06/2021, kterým se nemění výše upraveného rozpočtu dle přílohy 

                                Rozpočtové opatření č. 07/2021, kterým se v upraveném rozpočtu zvyšují příjmy o 1 000 000,- Kč 

                                 výdaje se zvyšují o 1 040 736,- Kč a financování se zvyšuje o 40 736,- Kč dle přílohy 

          přítomno : 23          pro : 19             zdržel se : 4         proti : 0  

 

7. VIII.21/9/2500 Věc : Rozpočtové opatření č. 08/2021  

Vyjádření :  rozpočtové opatření zahrnuje na výdajové straně převod finančních prostředků na dotace. 

 

Usnesení : ZMČ Brno -Líšeň schvaluje rozpočtové opatření č. 08/2021, kterým se nemění výše upraveného 

                   rozpočtu dle přílohy  

přítomno : 23          pro : 23         zdržel se : 0         proti : 0  

 

8. Diskuse 

Mgr. Sadílek : nedostal jsem odpověď chtěl bych vědět, jestli by nebylo příště možné dotace schvalovat 

                        dříve, protože komise je projednala v lednu a my je schvalujeme až nyní. 

p. starosta : materiály byly připraveny a vzhledem k tomu, že zastupitelstvo kvůli COVIDU bylo zrušeno 

                     projednáváme je až nyní. V příštím roce budeme dotace schvalovat již v únoru. 

 

9. Interpelace  

p. starosta : chtěl bych přítomným řici, že je zde přítomen pan Ing. Šlanhof asi 3 zastupitelstva zpět tady 

                     pan Kozlovský  napadl projekt gabionů, že se mají řešit odstřelem, nevím jak se stavba posunula 

pan inženýr přednáší na VUT a to konkrétně oceňování staveb a zároveň je také soudní znalec v této  

oblasti, pokud jsou tedy nějaké dotazy pan Šlanhof je zodpoví zároveň je přítomný i investiční technik 

pan Kovanda, který mimo jiné dodal na dnešní zastupitelstvo vyjádření inženýra architekta z ligy vozíčkářů, 

který se vyjádřil  po odborné stránce , zda skutečně vybudovaná kontejnerová stání jsou pro vozíčkáře 

komfortní nebo nejsou z toho vyjádření vyplývá , že ano, protože se tady pouštíme do hodně odborných  

diskusí ,tak jsou pánové připraveni odpovídat. 

PharmDr. Zendulka : dotaz na pana Šlanhofa jestli měl tedy možnost seznámit se rozpočtem a námitkami 

                                    pana Kozlovského, které se týkaly například objemu toho vybouraného stavebního  

materiálu .  

Ing. Šlanhof : námitky mě přišly je to už poměrně delší čas a já jsem písemně odpovídal, takže šlo jenom  

                       o dotaz ohledně způsobu výpočtu , a protože tam byla použita metodika výpočtu pro likvidaci 

celého objektu s měrnou jednotkou metr krychlový obestavěného prostoru s tím, že pan Kozlovský úplně 

neporozuměl formulaci položky , která ho mylně zavedla na domněnku o tom, že tam se používá něco  

jako odstřel pro vybourání toho železobetonového prefabrikátu v kostce, pokud se likviduje objekt 

charakteru budovy nejedná se o liniovou stavbu nebo plošnou stavbu, ale o 3 D objekt tak je v souladu 

s ceníkem firmy RTS Brno a je možno používat položku , která se jmenuje demolice jiným způsobem  

znamená všechny jiné možnosti než rozebírat cihlu po cihle tady se jednalo o železobetonové prefabrikáty, 

které rozebrat nejde bylo by možné pouze chytit jeřábem celé naložit a odvézt, ale to se nedá uplatnit 

na skládce, protože na skládce je potřeba, aby jednotlivé kusy betonu měli rozměr 30x30 cm. Tzn. jakýkoliv 

způsob porušení rozbití vybourání to zahrnuje právě tu demolic. 

Paní Dražanová : vrátila bych se bezbariérovosti, kterou jsem tady na minulém zasedání zastupitelstva  

                            otevřela a bylo nám všem zasláno  vyjádření  NIPI ohledně bezbariérového přístupu. 

Nicméně nejsem odborník co mě zaujalo, že ne všechny věci splňují vyhlášku, která řeší bezbariérovost 

veřejných staveb  a chci se zeptat jestli stavby, které stojí ve veřejném prostoru a jsou veřejně přístupné 

byly bezbariérové jestli zákon říká ano  musí být bezbariérové nebo to zákon neříká . Máme tady pana 

architekta a vedoucí stavebního úřadu , tak bychom měli dostat konkrétní odpověď.  

Ing. Achr. Diakovová vedoucí stavebního úřadu : kontejnerová stání jsou doplňkovými stavbami ke stavbám 

obytných domů u tudíž i stavební úřad u těchto doplňkových staveb nevyžaduje vyjádření ohledně  



bezbariérového přístupu a jak jsme se na schůzce, která byla organizována a která proběhla právě s paní 

která by vydávala to stanovisko dozvěděli, tak k žádnému kontejnerovému stání v Brně toto stanovisko 

nevydala.  

Ing.Šlanhof : to je věc stavebního úřadu  

Pí. Dražanová : neptala jsem se kdo je účastníkem stavebního řízení, kdo se vyjadřuje ,ptala jsem se ,jestli 

                            bezbariérové stání musí být ze zákona bezbariérová nebo musí respektovat tu vyhlášku 

, která bezbariérovost řeší nebo nemusí , jestli NIPI je nebo není účastníkem řízení. Ráda bych se dozvěděla 

jestli musí být kontejnerová stání bezbariérová ze zákona.  

Ing.arch. Diakovová – odpovím písemně 

               

               Mgr. Vondráčková : požádala o zaslání smlouvy Jatka Ondráčkova . 

 

              Pan starosta se omluvil ,že opomněl jmenovat ověřovatele zápisu.  

              Jmenoval : Mgr. Stejskalovou, Ing.Belcredi Knauer ověřovateli zápisu.  

 

               Pí. Dražanová : požádala, že příště , když budeme mít hosta, který bude odpovídat na dotazy k problematice, 

                                       která je v Líšni živá nebo se tady řešila, jestli by to mohlo být součástí programu zastupitelstva, 

              aby se zastupitelé mohli připravit otázky a zejména ,aby se mohla připravit veřejnost.  

                                          Na ulici nám. Karla IV. u objektu č. 17 , který máme ve správě , jestli je nějaká změna ,zda 

               tam probíhají nějaké práce , protože včera jsem tam viděla otevřený oheň v zadní části budovy . Pohybovali 

                se tam nějací lidé, tak bych ráda věděla jaký je stav objektu, případně mě byly zaslány smlouvy. 

 

               Dále proběhla debata mezi zastupiteli a panem Ing.Šlanhofem . 

                Pan starosta : na závěr uvedl, že se nebrání tomu, aby kdokoliv předložil konkrétní návrh ,jak mají vypadat 

                                        Kontejnerová stání v sídlišti, necháme je nacenit , předložit zastupitelům , veřejnosti. 

 

                Zastupitelům se představil nový ředitel Kulturního centra Líšeň pan Kročil.  

 

10. Projednání zápisů z finančního  a kontrolního výboru 

ZMČ bere na vědomí zápis z finančního výboru ze dne 6.4.2021 

Přítomno : 23            pro : 23         zdržel se : 0       proti : 0  

 

11. Kontrola usnesení  

Provedla místostarostka Ing.arch. Kremitovská  

 

12. Závěr 

Zasedání ukončil pan starosta.  

 

 

 

           Mgr. Břetislav  Štefan                                                              Mgr. Alena Stejskalová 

                 Starosta                                                                                    ověřovatelka  

 

 

                                                          Ing.Jiří Belcredi Knauer 

                                                                                                                    ověřovatel  

 

              

     

 

                             

               

                         




